
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

Torsdag den 24. oktober 2024 kl. 18.30 

 

Mødeleder Birgitte Jakobsen 

Referent   Søren Jakobsen    

Fraværende: Henrik, Carsten 

  

Referat 

1. Godkendelse af referat.  

Referat godkendt 

 

2. Post til skolebestyrelsen.  

Opsamling fra skolebestyrelsens besøg på forældremøderne. 

• Indsættes der Flextaxa i forbindelse med skolens anderledes dage – 

hvor alle elever har fri kl. 13.30? 

Nej. Vi tilbyder lektiecafé etc. til elever, der ikke kan komme hjem, før 

de ordinære busser kører efter køreplanen.  

 

• Der er usikkerhed om hvad der må opkræves i forældrebetaling i 

forbindelse med lejrskoler.  

Der må opkræves 200 kr. til forplejning i forbindelse med lejrskoler.  

Skolens hjemmeside opdateres på området. 

 

• Indskolingens toiletter er særdeles ulækre midt på dagen.  

Skolebestyrelsen foreslog en toiletdukseordning i en eller anden form. 

Pædagogisk opdragelse, hvor der i skole og SFO  

snakkes toiletadfærd og toilethygiejne.  

Yderligere rengøring er påkrævet. 
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• Hvorfor er 1. årgangs pavillon aflåst i SFO-tiden?  

Lokalerne er aflåste, fordi det ikke er en del af SFO’ens lokaler. 

 

• Der er fortsat et ønske om bedre parkeringsforhold omkring Torpvej.  

Det er en kommunal prioriteringssag, som Aarupskolen i mange år har 

forsøgt at påvirke.  

Skolen bakker op om et forslag angående en forældreindsats på området.  

 

3. Meddelelser fra ledelsen. 

• Børne- og Ungepolitik for 2025-2029 sendes i høring, hvor der vil være en 

kort høringsfrist. Dette skyldes, at høringen ligger imellem et møde i 

Uddannelse, Børn og Familieudvalget og et møde i Byrådet, hvor sagen skal 

behandles. Høringsfristen vil være fra d. 3.-18. december 2024, dette skal 

vi indtænke i vores planlægning. 

• Kommende møde 18/11 trivselsoplæg fra vores trivselskoordinator for 5.-

9. årgang - Marlene. 

• Planlægning af det kommende skoleår, hvor dele af det nye skoleforlig 

træder i kraft. 

• Ledelsen har afholdt konstruktive møder med præsterne i Aarup området, 

angående flytning af konfirmationsforberedelserne fra morgentimer til 

eftermiddagstimer. Nyt møde aftales snarest. 

• Der findes snus og puffbars på skolen. CT laver et skriv desangående.  

  

4. Meddelelser fra forpersonen. 

• Landsmøde i forældreorganisationen Skole og Samfund afholdes d. 22. og 

23 november – skolebestyrelsen er repræsenteret på Landsmødet.  

 



 

 

 
Side 3 af 4 

• Hvordan gør vi forældre og elever yderligere opmærksomme på skolens 

principper? Link til principperne etableres – reklamér for disse. 

  

5. Nyt fra elevrådet. 

• Adgang til bind på pigetoiletterne ønskes. 

• Ønske om at alle må tage frugt sidst på ugen, hvis der er mere tilbage. 

  

6. Skolefotografering. 

Fire forskellige tilbud til sammenligning er indhentet. 

Ifølge flere forældrehenvendelser til skolebestyrelsesmedlemmer, er det 

ikke alle, der er lige begejstrede for vores nuværende udbyder af skolefoto. 

Den største udfordring er, at mange forældre anfægter ”billedkvaliteten” og 

vil gerne, at børnene motiveres af fotografen til at se mere glade ud på 

billederne. 

Også den relative høje porto er en væsentlig faktor, der bør forbedres. 

Der kom et forslag om det er muligt at billederne leveres til skolen, så 

forsendelsesudgifterne reduceres for forældrene. 

Skolebestyrelsen henvender sig til Odense Skolefoto vedrørende ønsker til 

forbedringer. 

Der evalueres efterfølgende på et kommende skolebestyrelsesmøde, hvor den 

kommende leverandør besluttes. 

 

7. Samarbejdsmøde med Vissenbjerg Skole og deres skolebestyrelse. 

Formændene for bestyrelserne afholder forberedelsesmøde d. 5./6. 

november. Fællesmøde afholdes i januar – dato meldes ud senere.   

Mulige temaer til fælles drøftelse 

• Udfordringer med bustiderne – mere indflydelse på køreplanerne ønskes. 
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• Udveksle praksiserfaring – hvad kan skolebestyrelserne  

inspireres af og lære af hinanden, eks. i forhold til skole-hjem 

samarbejde.  

• Principper – vedligeholdelse – implementering/fra princip til praksis – 

indhold i principperne.  

               

8.  Princip for kommunikation mellem skole og forældre/elever 

Udkast drøftet og behandles i Med-udvalget og i elevrådet. 

Princippet behandles videre på næste møde. 

 

9. Tilbagemelding fra SKB-fællesmøde med skoleforvaltningen. 

Et knapt så vellykket fællesmøde, som forvaltningen tilbyder mulighed for at 

gentage, såfremt det ønskes. 

Nyt skoleforlig giver mere indflydelse til skolebestyrelsen, bl.a. mulighed for 

karakterer på 6.-7. årgang, princip for motion og bevægelse, samt indflydelse 

på diverse afskaffelser af nuværende krav, der hindrer skolens muligheder 

for frisættelse af folkeskolen. 

 

10. Bordet rundt.  

Intet. 

 

11. Evt.  

Intet. 

 

 

 


